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Protokół Nr 7 
z posiedzenia Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 27.04.2011r. 
 
 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13:30 – 14:50. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej  - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka   - Paweł Toczko 
3. Skarbnik Gminy    - Władysław Rembelski 
 
 
Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert powitał zebranych, po czy przypomniał 
tematykę obrad, która obejmowała zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budŜetu 
Gminy Więcbork na rok 2011, oraz sprawy róŜne. Zapytał równieŜ, czy są ewentualne 
propozycje zmian ze strony radnych, takowych nie zgłoszono.  
 
Następnie głos oddano Skarbnikowi Gminy Więcbork p. Władysławowi Rembelskiemu, 
Który omówił propozycje zmian w budŜecie Gminy na 2011 rok. 
 
Pan Rembelski zgłosił autopoprawkę, którą poprosił odnotować przez radnych, polegającą na 
zastąpieniu słowa „zmniejszenie” planu dochodów i wydatków na słowo „zwiększenie”.  
W dalszej części omówił projekt. 
 
Zmiany dotyczyły: 
1. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-2/11 

− zmian w planie wydatków dokonano ze względu na rozliczenie dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego oraz odpisów na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, 

− zmian dokonano na podstawie pisma Świetlicy Środowiskowej w Więcborku nr: 
ŚŚ/0717-20/2011 z dnia 04 kwietnia 2011 r. celem zabezpieczenia środków finansowych: 

− w rozdziale 85154 m.in. na zakup usług psychoterapeuty uzaleŜnień 
− w rozdziale 85201 oszczędności w § 4010 wynikające z okresowej zmiany 

wymiaru czasu pracy 
− pracownika przesunięto na § 4170 na zajęcia z psychologiem. 

− w rozdziale 85214, zgodnie z Uchwałą nr IY/17/2011 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 
27 stycznia 201 Ir. w sprawie wyraŜenia zgody na realizację w 2011 roku przez Miejsko-
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku projektu systemowego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki -Priorytet VII „Promocja Integracji Społecznej, 
Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój  
i upowszechnienie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej", zabezpiecza 
się jako wymagany wkład własny w wysokości 10,5% wartości projektu kwotę 
21.920,01 zł. 

2. Drogowej Inicjatywy Samorządowej pomiędzy Województwem Kujawsko - Pomorskim  
a gminami wsprawie Przebudowy drogi wojewódzkiej nr 241 polegającej na 
przebudowie chodnika - ciągu pieszo -rowerowego, w ciągu ul. Pocztowej w Więcborku. 

Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 70005 § 0830 dokonano z uwagi na sprzedaŜ przyłącza 

energetycznego dla ENEA S. A. 
2. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75023 § 0830 dokonano z uwagi na zapłatę przez 
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pracownika za rozmowy telefoniczne. 
3. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75618 § 0490 dokonano z uwagi na zapłatę za zajęcie 

pasa drogowego. 
4. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80101 § 6297 dokonano z uwagi na końcowe 

rozliczenie wykonania termomodernizacji budynków oświatowych. 
5. Zmian w planie dochodów w rozdz. 85295 § 0970 dokonano z uwagi na zwrot za 

doŜywianie z lat ubiegłych. 
6. Zmiany w planie dochodów w rozdz. 90001 § 6297 dotyczą środków unijne na kanalizację 

promenady w Więcborku.  
7. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 24.000,00 zł dokonano z uwagi 

na konieczność wykonania nowej inwestycji pn.: „Przebudowa ulicy 600 - lecia  
w Więcborku (chodnik)". 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 70005 § 4300 o kwotę 5.208,00 zł dokonano z uwagi 
na konieczność wykonania przyłączy energetycznych. 

9. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdziałami 75022 a 85154 o kwotę 2.000,00 
zł. dokonano z przeznaczeniem na stypendium dla szczególnie uzdolnionego ucznia. 

10. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 § 4170 o kwotę 18.000,00 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność zabezpieczenia środków na umowę zlecenie za wykonanie audytu. 

11. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80113  § 6060 o kwotę  150.000,00 zł dokonano 
z uwagi na zabezpieczenie środków dla nowej inwestycji pn.: „Zakup autobusu". 

12. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 § 6050 o kwotę 5.000,00 zł dokonano z 
uwagi na zabezpieczenie środków dla nowej inwestycji pn.: „Wykonanie przyłącza 
kanalizacyjnego do Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie". 

13. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90004 pomiędzy paragrafami o kwotę 7.039,00 
zł. z uwagi na konieczność zatrudnienia pracownika do koszenia trawników na terenie 
Gminy Więcbork. 

 
Burmistrz Więcborka wyjaśniał, Ŝe Chodnik na ulicy Pocztowej wykonywany będzie  
w ramach Drogowej Inicjatywy Samorządowej. W rozmowie z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Wojewódzkich ustalono, Ŝe w ramach tej inwestycji wkładem własnym Gminy Więcbork 
będzie robocizna, a ZDW przekaŜe na nią materiały. Z racji tego, Ŝe Dyrektor Kielnik,  
z którym dokonano tych ustaleń, odchodzi z pracy na inne stanowisko, wcześniej powzięte 
decyzje  stały się nieaktualne. W ciągu miesiąca zostanie powołany nowy Dyrektor ZDW, 
któremu zaproponowane zostanie powyŜsze rozwiązanie i być moŜe uda się z kwoty 
wskazanej w zmianach sporo zaoszczędzić. Niemniej pula środków musi być zabezpieczona, 
aby nie blokować zadania. Poza tym w ramach budowy ronda nowa nawierzchnia połoŜona 
zostanie aŜ do wjazdu na teren Liceum Ogólnokształcącego w tym na Starodworcowej i ulicy 
jednokierunkowej przy Alei 600-lecia. Dla uporządkowania kompleksowego tej części miasta 
zdecydowano, Ŝe pozyskana kostka polbrukowa z rozbiórki chodnika przy I AWP posłuŜy do 
połoŜenia nowego, dwustronnego chodnika przy Alei 600-lecia. Gmina zakupi tam jedynie 
podsypkę, cement i Ŝwir, stąd kwota 24.000,00 zł wykazana w projekcie zmian. JeŜeli zaś 
chodzi o zakup autobusu szkolnego, to wstępnie rozwaŜano moŜliwość zlecenia transportu 
dzieci firmie zewnętrznej, jednakŜe po rozpoznaniu rodzaju dróg gminnych po których 
poruszają się autobusy szkolne i informacji, Ŝe tam gdzie przeprowadzano takie przetargi 
dotyczyły one dróg bitych, stwierdzono, iŜ prawdopodobnie nikt do przetargu by się nie 
zgłosił. Stąd decyzja o zakupie uŜywanego pojazdu. 
Burmistrz mówił takŜe, Ŝe rozwaŜane są moŜliwości powołania StraŜy Miejskiej. Środki 
pozyskane z mandatów, które wystawiane byłyby przez StraŜ przeznaczane są na poprawę 
jakości dróg. 
 
Radny Wobszal pytał, czy StraŜ Miejska moŜe karać za postój w miejscach niedozwolonych. 
 
Tak – odpowiedział Burmistrz. 
 
Tu radny Wobszal wskazał na spory bałagan jaki robią samochody parkujące na ulicy 
Złotowskiej, na całej jej długości. Większe samochody, czy maszyny rolnicze, które chcą 
tamtędy przejechać nie mogą się tam zmieścić. 
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Radna Bealta Lida uznała, ze chodniki przy Alei 600-lecia, to dobry pomysł, ale trzeba 
byłoby powrócić równieŜ do sprawy budowy chodnika w Wituni, gdzie jest bardzo 
niebezpiecznie. 
 
Burmistrz powiedział, Ŝe sprawa ta została zgłoszona w ZDW i na miejscu był równieŜ sam 
Dyrektor Kielnik. Stwierdził on, Ŝe naleŜy skierować oficjalne pismo i wówczas kwestia ta 
nie zostanie zapomniana. 
 
Radna Lida pytała równieŜ, czy firmy – właściciele wiatraków uiszczają w Gminie swoje 
zobowiązania. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe tak. 
 
Radna Lida ponownie zabierając głos zapytała, czy Gmina i BOOS rozwaŜali moŜliwość 
pozyskania środków na zakup autobusu np. ze środków z PFRON. PrzecieŜ dowoŜone są 
równieŜ dzieci niepełnosprawne. 
 
Burmistrz stwierdził, ze temat jest otwarty, ale do 20 maja tj. do dnia w którym kończy się 
przegląd autobusu, an pewno nie uda się tych środków z PFRON załatwić. 
 
Radna Lida wskazała, Ŝe Sępólno w ten sposób zyskało środek transportu. W naszym 
przypadku 150.000,00 zł. które zamierza się obecnie wydać na zakup uŜywanego autobusu, 
mogłoby stanowić wkład własny do zakupu nowego. 
 
Burmistrz zapewnił, ze sprawdzi moŜliwości w tym zakresie i ewentualnie, kiedy moŜna 
byłoby skorzystać z tego typu rozwiązania. 
 
Radna Lida zainteresowana była takŜe terminem wykonania chodnika w Pęperzynie. 
 
Burmistrz odparł, Ŝe nastąpi to wówczas, kiedy wolne będą moce przerobowe UM. 
 
Radny Stanisław Piłka powrócił do wypowiedzi Burmistrza, w której nadmienił on  
o ewentualnym powołaniu StraŜy Miejskiej. Zdziwiony był faktem, ze temat ten wypływa 
ponownie, po tym jak w poprzedniej kadencji Rady wykluczono taką moŜliwość. Czy zatem 
przepisy wskazywane wówczas się zmieniły, czy są stabilne? Wyraził teŜ swoje zdanie na 
temat zakupu autobusu stwierdzając, Ŝe na czas, który pozostał do końca roku szkolnego 
moŜna byłoby wynająć autobus i szukać źródeł dofinansowania do zakupu nowego. 
Natomiast kupując dziś uŜywany autobus, zamykamy sobie automatycznie drogę do kupna 
nowego. 
 
Burmistrz jeszcze raz zapewnił o ty, Ŝe wspólnie z Panią Sikorską, swoim Zastępcą, spróbują 
dowiedzieć się czegoś więcej na temat szans pozyskania środków na wymianę zuŜytego 
pojazdu i informacje te przekaŜą dnia następnego podczas sesji RM. Natomiast temat 
powołania StraŜy Miejskiej musi zostać przeanalizowany i Burmistrz w tym celu pojedzie 
tam, gdzie słuŜby te funkcjonują. Wówczas teŜ będzie mógł powiedzieć coś więcej. jeŜeli zaś 
chodzi o przepisy, to generalnie słuŜbom tym nie zostały zabrane uprawnienia, ale zmienił się 
sposób rozdysponowania środkami tzn., Ŝe fundusze pozyskane z wystawianych przez StraŜ 
mandatów przeznaczane są na poprawę stanu dróg.  
 
Radny Piłka kontynuując temat przypomniał, Ŝe powołanie StraŜy – pomysł radnego 
Mroczkowskiego był przerabiany. Wówczas mówiono, Ŝe musimy sporo wydać , dziś mówi 
się, ze moŜemy sporo zarobić. 
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Teraz pewne kwestie się ustabilizowały, ale w szczegółach będę mógł powiedzieć więcej po 
sprawdzeniu tematu – Burmistrz Więcborka. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał skąd konieczność przeprowadzenia audytu. 
 
JeŜeli kwota przychodów i dochodów lub kwota wydatków i rozchodów jest wyŜsza niŜ 
określona w ustawie o finansach publicznych musi zostać wykonana kontrola. MoŜe się ona 
odbyć na zasadzie zleconej lub poprzez zatrudnienie audytora. Obowiązek wykonania takiego 
audytu mieliśmy i zrealizowaliśmy go w roku 2010 / pod koniec roku/ i mamy obowiązek 
prowadzenia go w bieŜącym roku. Audyt wykona osoba z odpowiednimi uprawnieniami - ze 
Złotowa. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński zapytał, czy autobus, który Gmina zamierza zakupić jest juŜ 
upatrzony i skąd akurat kwota 150.000,00 zł. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe wymiana autobusu nastąpi na model nowszy, nie nowy, poniewaŜ 
na taki Gminę nie stać. Z kolei kwota zabezpieczona na ten cel jest w takiej wysokości, jaka 
jest bezpieczna dal zachowania określonych wskaźników. 
 
Radny Posieczek  mówił o konieczności zwrócenia uwagi na zapadający się coraz głębiej 
rowie znajdującym się przy drodze w kierunku Jelenia.     
 
Radna Beata Lida prosiła o rozwaŜenie ustawienia dwóch punktów świetlnych przy 
przystanku w Zabartowie i przy cmentarzu w Zabartowie. Zgłoszono jej, Ŝe dzieci boją się 
tam chodzić  szczególnie w okresie jesienno zimowym, kiedy zapada zmrok. 
 
Burmistrz stwierdził, Ŝe nie będzie to proste, gdyŜ Gmina, o czym juŜ wspominał, skłania się 
raczej do wyłączenia niektórych punktów świetlnych celem oszczędności. 
 
Radna Lida zapytała, czy prawidłowe jest przeniesienie środków z budŜetu Rady Miejskiej na 
stypendia dla uczniów.  
 
Pzrewodniczący RM wyjaśnił, Ŝe z pismem w kwestii pomocy finansowej dla ucznia 
uzdolnionego, po Komisji Oświaty /…/, gdzie problem ten został przedstawiony, zwróciła się 
do niego Dyrektorka Szkoły Podstawowej. W uzgodnieniu z Burmistrzem Więcborka  
i Skarbnikiem Gminy  ustalono, Ŝe środki te przekazane zostaną na konkretny cel – 
stypendium dla ucznia. 
 
Radna Lida podkreśliła, Ŝe w tym przypadku mamy do czynienia z jednym uczniem, ale moŜe 
się w tej sytuacji zdarzyć, iŜ posypią się kolejne wnioski o wsparcie i co wtedy? Osobiście 
jest na „tak”, jednakŜe pewne rzeczy naleŜy brać pod uwagę.  
Radny Ireneusz Balcer dociekał, jak dalece posunięte są prace na boiskach w Wituni, Lubczy 
i Peperzynie. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe boisko w Lubczy jest na ukończeniu, w Wituni w trakcie prac,  
a w Pęperzynie robione będzie jako ostatnie. Wszystkie jednak muszą zostać ukończone w 
maju. 
 
Radny Balcer pytał ponadto dlaczego sprzedaje się mieszkania na terenach wiejskich. 
Sprzedano mieszkanie w Pęperzynie, nie pytano rady Sołeckiej o opinię, a właściciel wcale 
tam nie mieszka. 
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Burmistrz zaznaczył, Ŝe główny najemca ma prawo wystąpić z wnioskiem o wykup. Potem 
przygotowany w tej sprawie projekt uchwały przechodzi przez Komisjię Rolnictwa /…/, która 
go opiniuje. Wówczas teŜ moŜna badać zasadność takiej sprzedaŜy. 
 
Radna Lida powiedziała, ze nie była co prawda na zebraniu rady Sołeckiej, ale z tego co 
słyszała, to argumentacja była taka, Ŝe „Burmistrz wyraził zgodę, co wy na to”. Trudno 
powiedzieć, kto zawinił. Podobno teŜ Dyrektor Spółki „Provita” powiedział, Ŝe nie będzie 
budynku utrzymywał. 
 
Burmistrz prostował, Ŝe procedura nie jest zakończona i prawdopodobnie będzie, to 
załatwione tak, jak w Sypniewie. Generalnie jednak jest za umoŜliwieniem sprzedaŜy 
mieszkań głównym najemcom, ale niczego nikomu nie narzuca – tym bardziej Radzie 
Sołeckiej. Poza tym cztery lata temu Pani Piekiełkiewicz wystąpiła z wnioskiem o wykup  
i decyzja była odmowna. 
 
Radny Piłka potwierdził, Ŝe przy opiniowaniu projektów uchwał dotyczących gruntów, lokali 
na wsiach itp. zawsze brana jest pod uwagę opinia rady Sołeckiej w danej sprawie. JeŜeli jest 
ona pozytywna, opinia teŜ taka jest, ale jeŜeli jest negatywna Komisja równieŜ takiej zgody 
nie wyraŜa. 
 
Na tym dyskusje zakończono i przystąpiono do zaopiniowania projektu uchwały. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
 
 
W sprawach róŜnych mówiono o planach zamknięcia przez szkołę - Centrum Edukacyjne 
zwyczajowej drogi z Osiedla Łopiennik na Aleję 600-lecia. Mieszkańcy przyzwyczajeni do 
uczęszczania tą właśnie droga wnioskują do  Burmistrza o ułoŜenie płyt jumbo i utwardzenie 
drogi wzdłuŜ płotu, tak, by nadal mogli w ten sposób się przemieszczać. 
 
Burmistrz Więcborka dziwił się takim głosom, wskazując na to, Ŝe mieszkańcy Osiedla 
Łopiennik mają pięknie utwardzoną nawierzchnię polbrukową do samego centrum miasta. 
Droga, o której mowa, jest zdaje się przejściem „nielegalnym” chociaŜby ze względów 
bezpieczeństwa, zatem jest temu zdecydowanie przeciwny.  
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji  
                                                                                                  BudŜetu i Finansów 
 
                                                                                                 /-/   Henryk Szwochert 
 


